
八上 U1作文

某中学自开展“向阳光少年学习”的活动以来，学生们的身边涌现了许许多多的“阳光少年”。请你以“A Sunshine Teenager”为题写一篇英语短文，介绍一位你身边的“阳光少年”（假设这位阳光少年名叫小辉Xiao Hui)。

要点提示：1.诚实善良、团结友爱、乐于助人；

2.热情、活泼、开朗、乐观向上；

参考词汇：friendly;ready;warm-hearted;outgoing;active; housework; take an active part in

要求：1.80词左右；

2.内容完整，语言流畅，可适当发挥；

3.短文中不得出现直实的姓名及校名

A Sunshine Teenager

Our school had an activity "Learn from Sunshine Teenagers".From then on, there are many sunshine teenagers around us.

Xiao Hui is one of them. 1 He is honest and kind. He is friendly and always 2 ready to help others. Also he is 2 warm-hearted, active and outgoing. He always shares the housework at home. He is never afraid of difficulties. He works②very hard and he likes reading . And he takes an active part in 2 all kinds of sports . He joins 2school clubs . He learns a lot from activities .

Xiao Hui is a good sunshine teenager . I should learn from him. 
高分点评：本文运用了介绍人物类文章的“三步法”：

第一步：引出所要描写的对象。第二步：介绍“阳光少年”——Xiao Hui。He is...Also he is...He always shares...He is never...He works...And he takes an active part in...He joins...。第三步：发表看法，作出评价。

添彩点：1.one of;is afraid of;takes an active part in这些短语的使用使阳光少年小辉的性格特征活灵活现。2.句式I should learn from him.通常用来对人物描写时的结束语和对人物的肯定评价。

八上 U2作文

每个同学都有自己喜欢的学科，有人喜欢英语，有人喜欢数学，那你喜欢什么学科呢？请以“My favourite subject”为题写一篇80词左右的短文，介绍一下你自己最喜爱的科目。短文应包括所有提示内容，可适当发挥。

提示：1.What is your favourite subject?

2.Why do you like it?

3.What can you learn from it?

My favourite subject
My favourite subject is history, because I think history classes are very interesting②. I can learn a lot of① great things about the past. My history teacher is also my favourite teacher. He can always make his classes lively. In history classes, we some-times watch movies about history. The movies can help us study better. Many students in my class also like history. We often discuss things with each other in history classes. In a word 1 like it.

高分点评：本文运用写学科类文章的“三步条陈法”：

第一步：引入话题，简洁明了（以学校科目为话题）。第二步：进行描述，详略得当（为什么喜欢该科目）。第三步：概括总结，阐明观点（首尾呼应）。

添彩点：①恰当使用短语：a lot of,watch movies,each other,in a word。②原因状语从句...because I think history classes are very interesting.解释了喜欢历史这一学科的原因。

八上 U3作文

假设你是思湘，你的美国笔友Amy来信了解中国的传统节日端午节。请根据以下提示用英语写一篇80词左右的回信给她。可适当发挥，开头已给出，不计入总词数。

提示：端午节有两千多年的历史，在每年的农历五月初五，人们举行赛龙舟、包棕子等活动来纪念诗人屈原。

参考词汇：端午节 the Dragon Boat Festival;赛龙舟dragon-boat races;为了纪念……in memory of...

Dear Amy,

I learn from your letter that you want to learn about traditional Chinese festival-the Dragon Boat Festival. I'm happy to share what I know about it with①you.

The festival has a history of more than 2,000 years. It comes on the fifth day of the fifth month according to the lunar calendar. On that day, people watch exciting dragon-boat races and make delicious zongzi2. Both of them are in memory of D Qu Yuan, a great poet in history.

In a word①， we all love the festival because it can remind people of D Chinese history and it is a wonderful time to get together with family. I hope that you can come to celebrate it with us in the near future.
Best wishes

Si Xiang

高分点评：本文运用写庆祝节日类文章的“W—H—W法”：

第一步：节日的时间（on the fifth day of the fifth month...)。第二步：怎样庆祝（On that day,people watch...and make...it can remind...of...and...get together...)。第三步：为什么庆祝（in

memory of...)。

添彩点：①恰当使用短语：share...with;in memory of;in a word;remind...of...;get together。②句式的使用：On that day...,I hope that...体现了作者的语言功底。

八上 U4作文

假如你是第一中学的学生李华，你的美国朋友David想了解你的学校。请你用英语写一篇80词左右的文章，把你的学校介绍给他。文章开头已给出，不计入总词数。参考词汇：teaching building,lab building,a playground , a garden

Dear David,

I'm writing to tell you something about my school. It is not big but very beautiful. There are three grades and eighteen classes②. In the centre of 3 the school there is a new teaching building②. It's tall and clean . The lab building and the library are to the east of 3 the new teaching building. There are all kinds of books in the library.We can read as many books as we like. There is a playground and on it we can do sports . In front of 3 the new teaching building is a garden.

We study in the school. Our school life is happy and interest-ing.I love my school very much.

Yours,

Li Hua

高分点评：本文运用写介绍周围环境类文章的“三步法”：第一步：确定对象（my school)。第二步：详细描述（There are...There is...)。第三步：整体评价（Our school life is...I love...)。

添彩点：①文中恰当使用了短语as...as we like,all kinds of来展现学校的魅力。②运用There be结构，对学校内的设施进行了列举。③表方位的介词短语in the centre of;to the east of;in front of等的使用，使得所表述对象的位置清晰，条理性强。
八上 U5作文

假如你是王华，你的加拿大朋友Jack来信询问你将来想从事什么职业。请你给他写封回信，谈谈你的想法和怎样努力去实现梦想。(邮件的开头和结尾已经给出。)

Dear Jack，

How are you? Now let me tell you something about my dream.  

I want to be a teacher in the future.I choose this job for two main reasons.Firstly, I want to teach because teachers have two long holidays every year, and I can do something I like during the holidays.Secondly, I want to teach because I like students.They are young and active. When I stay with them, I always feel I'm as young as them.They give me much happiness.However, teaching is not an easy job at all.I must work hard to learn more knowledge.And at the same time, I will learn how to get on well with children.

I'm sure my dream will come true.

Best wishes!

                                                                                   














Wang Hua

	步骤
	构思
	列提纲

	1
	开篇点题：写出将来想从事的职业。
	I want to be a teacher in the future.It is…

	2
	表达出对这个职业的看法或选择这个职业的理由。
	I choose this job for two main reasons.Firstly…
Secondly… 

	3
	写出自己为实现这个梦想所付出的努力。
	Teaching is not an easy job.I must study hard to…


春节  假设你是李翔，你的美国朋友Mary想通过你了解中国的传统节日。请你根据提示，给Mary写一封电子邮件，向她介绍我国传统节日之——春节的情况。词数：80词左右（已给出的开头和结尾不计入总词数）。

参考词汇：the Spring Festival,traditional,on the eve of the festival, get together, set off firecrackers,lucky money

Dear Mary,

How are you? I'm really glad that you are interested in traditional Chinese festivals. There are many traditional festivals in China,such as the Spring Festival, Mid-Autumn Day and so on. The Spring Festival is one of the most important traditional festivals.

Before the festival comes②，we clean our houses.On the eve of the festival, our family get together and have a big meal. Then we watch the Spring Festival Gala on TV . At midnight , we set off 1 fire-crackers to welcome the New Year 2 . During the festival , we visit relatives and friends and give presents to each other. The kids get lucky money .

Best wishes!

Yours,

Li Xiang

高分点评：本文详细地描写了和过春节相关的一些活动，让读者对过春节有一个清楚的了解。按时间顺序进行写作，使得文章很有条理性。

添彩点：①作者灵活运用短语 such as,get together,set off等进行表达，用法准确。②动词不定式to welcome the New Year作目的状语的用法，以及高级句式 Before the festival comes的运用，体现了作者较高的写作水平。

八上 U6作文

假如你是李华，你的外籍老师想了解一下你所在班级学生的到校方式。请你以“The way I come to school”为题，写一篇80词左右的短文，介绍自己的到校方式。

The way I come to school

I'm Li Hua. My home is only two kilometres away from our school, so I come to school on foot 1 every day. It takes me about 20minutes to walk to school?.I like walking very much because walking is a kind of exercise③. And it is good for my health. Walking is also good for the environment. I think people should walk more. In that way, our air would be a lot cleaner. I hope everyone should try his or her best to 1 protect the environment.

高分点评：本文运用了“三步法”写事物介绍类文章：

第一步：开篇点题（...I come to school on foot...)。第二步：逐一介绍（I like walking very much because...is also good for...)。第三步：感想总结（I think...I hope...)。

添彩点：①恰当使用了短语 on foot;be good for;try one's best to。

②重点句型It takes sb.some time to do sth.③because引导的原因状语从句，说出了原因。

八上 U7作文

生活是丰富多彩的，没有爱好的人生是不完美的。在生活中，你或你的朋友有什么兴趣爱好呢？这个兴趣爱好是怎样培养起来的？它给你或你的朋友的生活增添了哪些色彩？请你以“My Hobby”为题，写一篇短文。

要求：1.语句通顺，合乎逻辑，书写规范；

2.文中不得出现真实的姓名和学校名称；

3.词数在100词左右。

My Hobby

Different people have different hobbies . My hobby is collecting coins.

I got my first coin on my 8th birthday from my grandpa. It was an old Chinese coin. I like it very much. I have collected coins for 7years, and I have more than?2,500 coins from different countries in different shapes 1 keep them in the box under the bed.Collecting coins helps me learn a lot about different cultures and history. Last year, I donated some of my coins to homeless children.I really think it is worth doing.A good hobby can influence people a lot.

This is my hobby.

高分点评：本文运用了写业余爱好类文章的“W—H—W法”：第一步：明确对象（W)(第一段）。第二步：如何发展（H)(第二段）。第三步：原因感想（W)(第三段）。添彩点：①文中恰当使用了短语get...from,more than,in different shapes等。②动名词的使用，恰到好处。作表语My hobby is collecting coins.直接点明主题；作主语 Collecting coins helps me learn a lot about different cultures and history.练习了本单元的句式。③This is my hobby.起到了首尾呼应的作用。

八上 U8作文

假如你们班将在下周一举行一次讨论会，主题是“How to relax after class”。请根据下面提示和要求用英语写一篇发言稿。

提示：1.参加学校课外活动；

2.参加娱乐活动，如看电影，听音乐等；

3.进行体育锻炼；

4.你的建议。

要求：1.语句通顺，合乎逻辑，书写规范；

2.发言稿需包括以上所有内容，可适当发挥；

3.词数在80词左右。（开头和结尾已给出，但不计入总词数）

Hello,boys and girls,

I'm very happy to talk about how to relax after class.We need to relax after class. There are many good ways for us to relax. 

We can take part in different kinds of activities in our school. We can also go to see the movies, listen to 1 music or join a sports club , because taking more exercise can keep us healthy ?Don't spend much time playing computer games. It's bad for our eyes and health.

I hope all of us can have not only a wonderful time but also a good body.

That's all. Thank you!

高分点评：本文运用了写发言稿类文章的“三步条陈法”：第一步：明确主题（开头部分）。第二步：逐条陈述（第2段）。第三步：观点总结（第3段）。添彩点：①文中恰当使用了短语 take part in; different kinds of;listen to;be bad for。②动名词作主语：..taking more exercise can keep us healthy。祈使句用来劝告对方：Don't spend much time playing computer games。表达愿望：I hope all of us can have not only a wonderful time but also a good body。
期末

寒假即将来临，你有什么安排呢？请根据下面的提示，写篇短文来谈谈你的寒假计划。词数80词左右，注意适当扩展内容，开头已给出，不计入总词数。

提示：1.每天要锻炼身体；2.完成作业，阅读书籍；

3.帮父母做家务;  4.去看望亲戚（relative)和朋友。

The winter holiday is coming. I will make a plan for it. It's important to keep healthy③，so I will take some exercise②every day.Every morning I will go running. If I have time,I will play football with friends. Studying is important, too. I will finish my homework on time. Besides 1 will read some good books during the holiday

I will also help my parents do some housework. I want them to have a good rest . Of course 1 , I will go to visit my friends and relatives .

I think I will have a good holiday.

高分点评：作者有条理地写出了自己的寒假计划，包括锻炼身体、完成作业、阅读书籍、帮父母做家务、去看望亲戚和朋友等。添彩点：①Besides,Of course的运用使得文章过渡自然，衔接流畅。②在写作过程中恰当地运用了短语：take some exercise;have a good rest等。③在句式使用上做到了多样化：It's important to keep healthy(形式主语）;If I have time,I will play football with friends(条件状语从句）;Studying is important,too(动名词作主语）。


